

ZDM now completely online

This volume 32 of ZDM initiates some major changes in the format of the journal. The articles section of ZDM is also being published electronically. The documentation section is already online available as database MATHDI for a long time, since 1998 this database is also retrievable via the Internet.

As such, Volume 32 (2000) Number 6 will be the last printed edition with both the articles section and the documentation section. Starting with volume 33 (2001) only the documentation section of ZDM will continue to be published in printed form. The articles section will be published only electronically. Past issues of the articles section since 1997 will soon be added to the electronic version.

With volume 33 (2001) a subscription of ZDM will consist of the printed version of the documentation section, the abstracting service, and the electronic version of the articles section.

You will be pleased to know that we also have been able with this new service to keep our subscription rates in 2001 the same as the last two years.

We are excited about this new stage of the history of the information service ZDM and are looking forward to new opportunities to inform you about mathematics education worldwide.

The managing editor

ZDM nun vollständig online verfügbar

Das ZDM mit seinen beiden Komponenten Berichtsteil und Dokumentationsteil besteht nun 32 Jahre. Die Teilung in Berichtsteil und Dokumentationsteil war das Besondere an dieser Informationszeitschrift. Es sollte nicht nur ein Überblick über die neu erschienene Literatur gegeben werden, sondern im Berichtsteil sollte eine Besinnung über die Didaktik und ihre Ergebnisse erfolgen.

Dieses Jahr ist ein Jahr des Umbruchs für das ZDM. Die maschinelle Erfassung des Dokumentationsteils ab 1976 ermöglichte den Aufbau einer maschinenlesbaren Datenbasis. Unter dem Namen MATHDI ist diese Datenbank mittlerweile bekannt geworden. Ab diesem Jahrgang wird nun auch der Berichtsteil elektronisch verfügbar werden und sogar rückwärts ab 1997 den Interessierten zur Verfügung stehen.

Der Berichtsteil wird ab dem 33. Jahrgang elektronisch veröffentlicht, während der Dokumentationsteil wie bisher gedruckt ausgeliefert wird. Ein Abonnement des ZDM besteht ab 2001 aus dem Zugang zur elektronischen Fassung des Berichtsteils und dem gedruckten Dokumentationsteil. Ein Vorteil für die Abonnenten: Die Einsparungen durch dieses Verfahren ermöglichen es, den Abonnementspreis für 2001 stabil zu halten.

Die Schriftleitung